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Abstract (en)
The layout is used for extinguishing a fire in a space (1) in a building or vehicle, which is fitted with fire-detection sensors (8) and extinguishing
equipment. Partitioning equipment is arranged in passages (1,2) or shafts which can conduct air, and consists of at least one bag (10-16) which can
be inflated. The space which is at risk from fire is equipped with at least one cavitation nozzle (4,5,6,7) for spraying an extinguishing agent, such
as a liquid. The partitioning equipment and the nozzles can be triggered by the sensors. The airbags may be connected to a compressed-air supply
network, or may have a pyrotechnic gas generator in the central bag.

Abstract (de)
Eine Anordnung zum Löschen von Bränden in Gebäuden oder Fahrzeugen sieht vor, daß in den luftführenden Zugängen (2, 3) Luftsäcke (10 bis
16) und im Raum (1) wenigstens eine Kavitationsdüse (4 bis 7) zum Zerstäuben von Wasser vorgesehen sind. Die durch einen Sensor (8) oder
eine Alarmeinrichtung auslösbaren Luftsäcke (10 bis 16) und Kavitationsdüsen (4 bis 7) bewirken ein schonendes Löschverfahren für Mensch und
Maschine. Die Luftsäcke (10 bis 16) verhindern den weiteren Zutritt von Luftsauerstoff zum Brandherd (50). Die Kavitationsdüsen (4 bis 7) erzeugen
entsprechend einem geeigneten Einspritzdruckprofil große Tropfen (27) zum Eindecken des Brandherdes (50) und bei Kavitation einen Wassernebel
aufgrund kleiner Tropfen (26). Der Wassernebel entzieht dem Brandherd (50) die Wärme. <IMAGE>
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